
 

Referat Nordre Birks Vognmandsforenings (NBV)  
ordinære generalforsamling 

16. marts 2024 
 

Referent: Direktionssekretær Lisbeth Hamberg, DTL 

 
Formanden Henrik Kristiansen bød medlemmer, gæsterne fra DTL, underdirektør Frank Da-
vidsen, direktionssekretær Lisbeth Hamberg, redaktør Niels Møller Madsen samt seniorfor-
eningen og ikke mindst æresmedlemmerne Ole Frederiksen & Svend Aage Rasmussen, men også da-
gens indlægsholder direktør Henrik Heller fra Brobizz A/S, velkommen til Nordre Birks Vognmands-
forening ordinære generalforsamling 2024 

Der har i år desværre været 4 dødsfald i foreningen: 

Finn Durafour, Helsingør 

Vagn Andersen, Kgs. Lyngby 

Niels Nielsen, Søborg 

Herman Quist, Jægerspris. 

Forsamlingen rejste sig og ærede deres minde.  

 

Punkt 1. Valg af dirigent og stemmetællere 

 
Formanden meddelte, at bestyrelsen havde indkaldt underdirektør Frank Davidsen til at lede 
generalforsamlingen. Der var ikke andre forslag, hvorefter formanden gav ordet til dirigenten.  
 
Dirigenten takkede for indkaldelsen og gennemgik formalia.  
Ordinær generalforsamling skal efter vedtægternes § 6.2, afholdes inden udgangen af første 
kvartal og indvarsles med mindst 2 ugers varsel i DTLs medlemsblad og skriftligt indkaldelse til 
de enkelte medlemmer.  
 
Dirigenten oplyste, at indkaldelsen til ordinær generalforsamling er sendt via E-mail til med-
lemmerne 26. februar 2024 samt indkaldelse i DTL-Magasinets 2. udgaven 2024. 
Betingelserne i vedtægternes § 6.2, var dermed opfyldt. 
 
Dirigenten oplyste, at enhver lovligt indvarslet generalforsamling, jf. 6.4, er beslutningsdygtig 
uanset de fremmødtes antal, og at beslutninger vedtages ved simpelt flertal, medmindre an-
det er anført i vedtægterne.  
 



2 

 

Dirigenten spurgte herefter generalforsamlingen, om der var indvendinger mod indkaldelsen 
og formalia. Dette var ikke tilfældet, og dirigenten erklærede generalforsamlingen for lovligt 
indvarslet og beslutningsdygtig i overensstemmelse med vedtægterne. 
 
 
 
Punkt 2. Valg af stemmetællere 
 
Dirigenten oplyste, at bestyrelsen som stemmetællere foreslog: 

• Kresten Simonsen og 

• Mads Bering 
 
Disse blev valgt uden modkandidater. 
 
Dirigenten nævnte dagsordenens punkter 3-11.  
  
 
Punkt 3. Formandens beretning om foreningens virke i det forløbne år 
 
Dirigenten oplyste, at beretningen vil blive forelagt af formand Henrik Kristiansen, og gav 
herefter ordet til formanden for aflæggelse af beretningen.  
 
Formanden kom bl.a. ind på følgende emner: 
 

• Bestyrelsens arbejde og de møder der deltages i hen over året:  
- DTLs ordinære Generalforsamling 
- DTL Øst-møder 
- Regionsrepræsentantmøder i DTL, hvor samtlige foreningsformænd og  
  næstformænd deltager. 
- Samarbejdsudvalgsmøder for affaldshåndtering i København. 
- Selvkørerudvalgsmøder.  
- Derudover afholdes der 8-10 bestyrelsesmøder.  
 

• DTL Øst Ungdom er så småt kommet i gang og NBV har suverænt flest medlemmer 
med over 50%. Camilla Nielsen fra P.O. Nielsen er blevet valgt som formand.  
 

• Medlemsmødet hos Volvo, Tåstrup – et rigtigt godt og informativt møde, men des-
værre ikke så mange NBV’ere med som håbet. Der er et nyt arrangement i støbe-
skeen, denne gang med 3-dages tur hos Scania i Sverige, hvor der er mulighed for se 
fabrikken og deres prøvebaner. Mere information følge når alt på plads. 
Her var der et ønske fra salen om at invitere nye potentielle medlemmer med, før 
man lagde invitationen ud til resten af Regions Øst.  
 

• Igen i år var skovturen en stor succes – en stor tak til Birte og Ole Frederiksen for at 
arrangere. Dette års skovtur afholdes 24. august 2024 – så sæt stort X i kalenderen.  
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• Fortsat utilfredshed med Vejdirektoratets vinterførebekæmpelse og ikke mindst 
snakken om vinterdæk. 
 

• Hillerød motorvejen – der endelig bliver forlænget. 
 

• Strejken sidste år grundet kilometerafgiften lykkedes desværre ikke rigtig.  
 

• Formanden kom også ind på kilometerskatten, der træder i kraft 1/1-2025 sammen 
med et ekstra dieselolietillæg. Mere om dette generalforsamlingen, hvor adm. direk-
tør Henrik Heller, Brobizz afholder et indlæg om emnet.  
 

• Nordre Birk har i år, sammen med Vognmandslauget indstillet Majbrit Hald, Lastbil-
centralen/Mobilløft til DTLs hovedbestyrelse. Formanden håber og tror på at Majbrit 
vil blive valgt ind lørdag d. 25. maj 2024 – hvor den ordinære generalforsamling bliver 
afholdt på Scandic Falkoner, København.  
 

• Slutteligt takkede formanden DTL for det store arbejde – bl.a. på Christiansborg, men 
også bestyrelsen i NBV samt personalet i DTL og ikke mindst fanebærer Erling Ander-
sen og Kresten Simonsen, som altid træder til hvis det behøves.  
  
 

Herefter afgav dirigenten beretningen til generalforsamlingen til debat. 
 

• På spørgsmålet fra Brian Skovgaard, om hvornår forlængelsen af Hillerød Motorvejen 
går i gang, forslog formanden at tage et kik på Vejdirektoratets hjemmeside, her burde 
hele forløbet være oplyst. Forlængelsen forventes at være færdig slutning af 2027.  

 

• Elith Andersen oplyste, at selvkørernetværket havde indsendt en klage Vejdirektora-
tet. Der er pt. ikke kommet noget svar, og sker der forset ingen reaktion går man til 
pressen.  
 

• Spørgsmål omkring lovgivningen vedr. modulvogntog – belæsset ordentligt.  
Enighed om at håndteringen af E45 ved det store snevejr, var håndteret helt forkert.  
 

• Frank Davidsen oplyste at der er nedsat en udvalg der skal analysere vejgrebet. Det 
ender måske med et øget krav til dækydelse.  
 

• Fin debat om den manglende håndtering fra vejdirektoratet omkring snerydning (el-
ler mangel på samme), hvor der enten sendes forkert udstyr ud til håndtering af op-
gaven, eller der bliver slet ikke ryddet. Det giver ingen mening at hele Danmark skal 
styres fra Aalborg. DTL selvkørernetværket er på sagen. 
 

• Peter O. Nielsen udtrykte stor utilfredshed med at DTL ikke var mere synlig i medi-
erne og bl.a. under aktionen vedr. kilometerskatten foran Christiansborg, hertil sva-
rede Frank Davidsen svarede, at DTL hele tiden arbejder for de mærkesager der be-
røre medlemmerne og at der konstant sendes information ud i såvel DTL-Magasinet, 
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nyhedsbreve, SoMe og at der desuden afholdes mange årlige informationsmøder for 
vognmændene. Meget bliver nævnt i pressen og så udføres der et kæmpearbejde i 
kulissen med pres på regeringen og ikke mindst EU.   
 

 
 
Punkt 4. Forelæggelse af revideret regnskab 
 
Dirigenten gik videre til dagsordenens punkt 4 om forelæggelse af revideret regnskab, hvor-
efter dirigenten giver ordet til Formanden Henrik Kristiansen, der aflagde foreningens regn-
skab, som var udsendt sammen med indkaldelsen. 
 
Der var ingen kommentarer til selve indholdet i regnskabet, som blev godkendt af forsamlin-
gen. 
 
 
Punkt 5. Valg af 2 bestyrelsesmedlemmer  
 
Dirigenten oplyste, at til bestyrelsen genopstiller følgende kandidater:  

• Elith Andersen 

• Anders Bay 
 
Dirigenten oplyste, at der ikke er kommet andre kandidater inden for fristen. 
Hvorefter de 2 kandidater blev valgt for en 2-årig periode.  
 
Punkt 6. Valg af bestyrelsessuppleant 
 
Dirigenten oplyste, at der også skal vælges en suppleant til bestyrelsen og følgende har stil-
let op:  
 

• Jørgen Olsen 
 
Der var ikke opstillet andre kandidater. Jørgen Olsen blev valgt for en 1-årig periode 
 
 
 
Punkt 7. Valg af revisor  
 
Dirigenten oplyste, at Søren Sigurdsson og Bjarne Svendsen vælges for en 2-årig periode og 
iflg. vedtægterne, vælges de på skift for et år ad gangen.  
Følgende er på valg som revisor: 
 

• Bjarne Svendsen 
 

Dirigenten spurgte generalforsamlingen, om der er andre forslag til revisor. Dette var ikke 
tilfældet, så dirigenten erklærede Bjarne Svendsen for valgt for 2 år, jf. vedtægternes § 
5.1, uden modkandidater.  
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Punkt 8. Valg af revisorsuppleant 
 
Dirigenten oplyste, at følgende er på valg som revisorsuppleant for et år: 
 

• Mogens Bay 
 
Dirigenten spurgte generalforsamlingen, om der er andre forslag til revisorsuppleant. Keld 
Hansen stilede op, hvorefter Mogens Bay trak sig og dirigenten erklærede Keld Hansen for 
valgt for et år, jf. vedtægternes § 5.1, uden modkandidater 
 
 
Punkt 9. Indkomne forslag 
 
Dirigenten oplyste, at forslag skal indgives senest 14 dage før generalforsamlingens afhol-
delse, og der er ikke kommet forslag inden for tidsfristen. 
 
 
Punkt 10. Fastsættelse af kontingent 
 
Dirigenten overgik til dagsordenens næste punkt og oplyste, at bestyrelsen foreslår uændret 
kontingent, og følger fortsat DTLs indeksregulering på 1,9%.  
 
Der var ikke andre forslag til kontingent, så bestyrelsens forslag om uændret kontingent blev 
vedtaget.  
 
 
 
Punkt 11. Eventuelt 
 
Dirigenten oplyste, at der ikke kan tages beslutninger under dette punkt, men at alt kan drøf-
tes.  

• Turen til Sverige – hvis ikke egne medlemmer fylder pladserne ud, kun man så for-
stille sig at man tog et potentielt medlem med? 
Dette tog bestyrelsen til efterretning.  
 

• Spørgsmål fra samen om de mange medlems-arrangementer København, evt. kunne 
lægges i Hillerød eller Frederikssund, hertil svarede formanden at de gange der har 
være afholdt i Nordsjælland, har der været meget få tilmeldinger, hvilket vi ikke kan 
byde vores samarbejdspartnere at bruge tid og penge på. Forslag til om man kunne 
forsøge at ændre på dette - bestyrelsen tog forslaget til efterretning.  
 

• Forslag fra Kenneth E. Petersen grundet manglende tilmeldinger til arrangementer og 
at der bliver færre og færre vognmænd. Kenneth foreslog at ringe de op der ikke til-
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melder sig samt forslag til at sende en deltagerliste rundt inden afholdelse af et ar-
rangement.  
Dette tog bestyrelsen til efterretning.  
 

• Keld Hansen udtrykte utilfredshed over lønsumsindberetning. Frank Davidsen oply-
ste, at medlemmer betaler kontingent ud fra virksomhedens størrelse målt i ansatte , 
hvilket giver indflydelse på det antal mandater/indflydelse, som NBV har til DTLs ge-
neralforsamling.  
Opgørelse af kontingent til DTL er hjemlet i § 7, stk. 1, i DTLs Vedtægter, og fastsæt-
tes nærmere i Kontingentregulativet.   
https://dtl.eu/om-dtl/organisation/vedtaegter/kontingentregulativer 

 

• Frustration omkring kø ved ladestandere – køre/hviletidsproblematikken samt over 
holdningen til den røde regering og mangel på at lytte til danskerne herunder vogn-
mændene. 
 

 
Dirigenten konstaterede, at talelysten og dagsordenen var udtømt. Han takkede stemmetæl-
lere for at de stillede op, generalforsamlingen for god ro og orden og gav ordet til formanden 
for de afsluttende bemærkninger.  
 
Formanden afsluttede generalforsamlingen, takkede dirigenten og erklærer generalforsam-
lingen for hævet.  
 
 
 
 
Dato: Skævinge 16. marts 2024   Dirigenten:  

 

 
   ________________________________     
                                                                                          Frank Davidsen, DTL   

https://dtl.eu/om-dtl/organisation/vedtaegter/kontingentregulativer

